
P R O T O K Ó Ł   NR  5/2019 

z obrad VIII sesji  VIII kadencji Rady Gminy Kluczewsko  

odbytej w dniu 27 września 2019 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy w Kluczewsku  

 

 

 

            Obrady VIII sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 1000. Na sesji 

obecni radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokółu, Wójt – 

Rafał Pałka, Skarbnik Gminy – Justyna Bugała-Piotrowska, Sekretarz Gminy – Bożena Nowak,  

Dyrektor KUZG – Krzysztof Ławiński, Dyrektorzy ZPSz z terenu Gminy, Zastępca 

Komendanta Powiatowego Policji we Włoszczowie – Marek Gaj, Komendant Gminny 

Związku OSP – Dariusz Ławiński oraz sołtysi wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 2.   

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Mateusz Strychalski, który  po 

powitaniu zebranych  przedstawił  projekt porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Wybór   ławników do Sądu Rejonowego we Włoszczowie na kadencję 2020-2023: 

1) Przedstawienie stanowiska zespołu opiniującego kandydatów na ławników, 

2) Wybór komisji skrutacyjnej, 

3) Głosowanie tajne 

4) Ustalenie wyników głosowania i odczytanie uchwały w sprawie wyboru ławników do 

Sądu Rejonowego we Włoszczowie na kadencję 2020-2023. 

6. Przedstawienie projektów uchwał wraz z dyskusją oraz głosowanie nad uchwałami w 

sprawach:   

1) w sprawie  zmiany uchwały Nr IV/12/2019 Rady Gminy Kluczewsko z dnia 29 marca 2019 

r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Włoszczowskiego, 

2) w sprawie zasad wynagradzania nauczycieli, ustalania regulaminu określającego wysokość 

oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia,   

3) w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli przedszkoli i 

innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i 

dzieci młodsze zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Kluczewsko, 

4) w sprawie nadania Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kluczewsku, 

5) w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej do załatwiania 

indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących zryczałtowanego 

dodatku energetycznego,  

6) w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego, 

7) w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 

szczegółowych warunków jego funkcjonowania, 

8) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok. 

7. Informacja Wójta Gminy o podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy. 

8. Ocena realizacji budżetu gminy za I półrocze 2019 roku.  

9. Ocena bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Kluczewsko za 2018 rok. 

10. Ocena bezpieczeństwa p.pożarowego na terenie gminy Kluczewsko za 2018 rok. 



11. Przedstawienie informacji przez Dyrektorów Szkół na temat działalności za poprzedni rok 

szkolny  oraz  przygotowaniu szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 2019-2020. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady  Mateusz Strychalski, który poinformował, 

że sesja jest transmitowana na żywo.  

  Ad. 2. Przewodniczący Rady stwierdził quorum obrad VIII sesji – obecnych 14 radnych 

(nieobecny radny Kłudziak Jakub).  

    Ad. 3. Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie:  Bakalarz Damian, Bańcer Barbara, 

Barański Piotr, Gacek Michał, Galarczyk Sławomir, Książek Paweł, Ławińska Bożena, Łowicki 

Krzysztof, Michałek Piotr, Olczyk Sebastian, Pura Julita, Radolińska Ewa, Rubik Lucja, Strychalski 

Mateusz.  

Ad. 4. Protokół  poprzedniej VII sesji Rady Gminy był wyłożony do wglądu, nie zostały zgłoszone 

uwagi, w związku z powyższym przyjęcie protokołu zostało poddane pod głosowanie. Za 

przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych (jednogłośnie): Bakalarz Damian, Bańcer Barbara, 

Barański Piotr, Gacek Michał, Galarczyk Sławomir, Książek Paweł, Ławińska Bożena, Łowicki 

Krzysztof, Michałek Piotr, Olczyk Sebastian, Pura Julita, Radolińska Ewa, Rubik Lucja, 

Strychalski Mateusz.  

Ad. 5. Rada przystąpiła do wyboru ławników do Sądu Rejonowego we Włoszczowie na 

kadencję  2020-2023: 

a) Przewodniczący udzielił głosu Przewodniczącej Zespołu Opiniującego kandydatów 

na ławników – Pani Bożenie Ławińskiej , która przedstawiła protokół z posiedzenia 

zespołu (załącznik nr 3). Dnia 20 września 2019 roku odbyło się posiedzenie zespołu 

opiniującego, na którym zespół dokonał przeglądu dokumentów złożonych przez 

kandydatów na ławników. W  dniu 28 czerwca 2019 roku – Stowarzyszenie 

Wiejskie Wsi Komorniki „Nad Czarną” zarejestrowane w Krajowym Rejestrze 

Sądowym KRS 0000387719 złożyło do Urzędu Gminy dwie karty zgłoszenia 

kandydatów na ławnika tj. Pani Bańcer Anety Magdaleny zam. Kluczewsko, ul. 

Parkowa 7, oraz Pani Gwiaździńskiej Teresy zam. Kolonia Mrowina 17. Do karty 

zgłoszenia zostały dołączone wymagane prawem dokumenty. Zgodnie z art. 162 § 

9 ustawy z dnia 27 lipca 2001 roku – Prawo o ustroju sądów powszechnych, dnia 4 

lipca 2019 roku Rada Gminy Kluczewsko wystąpiła do Komendanta 

Wojewódzkiego Policji w Kielcach o udzielenie informacji o kandydatach na 

ławników. W odpowiedzi  Świętokrzyski Komendant Wojewódzki Policji pismem 

z dnia 10 lipca 2019 roku skierowanym do Przewodniczącego Rady Gminy 

Kluczewsko Pana Mateusza Strychalskiego udzielił informacji dotyczącej 

sprawdzenia kandydatów do objęcia stanowiska ławnika, nie ujawniono 

przeciwwskazań do objęcia stanowiska wobec zgłoszonych kandydatów. W 

związku z powyższym Zespół Opiniujący nie widzi jakichkolwiek przeszkód, aby 

zgłoszeni kandydaci mogli zostać wybrani na ławników. 

b) Przewodniczący Rady zwrócił się o zgłoszenie 3 kandydatów do Komisji 

Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia głosowania tajnego. Do komisji skrutacyjnej 

zostali zaproponowani: radna Rubik Lucja, radny Olczyk Sebastian oraz radny 

Bakalarz Damian.  Proponowany skład Komisji Skrutacyjnej został poddany pod 

głosowanie. Za powołaniem  składu komisji skrutacyjnej w osobach radnych: Rubik 

Lucja,  Olczyk Sebastian oraz Bakalarz Damian -  głosowało 14 radnych – (Bakalarz 

Damian, Bańcer Barbara, Barański Piotr, Gacek Michał, Galarczyk Sławomir, 

Książek Paweł, Ławińska Bożena, Łowicki Krzysztof, Michałek Piotr, Olczyk 

Sebastian, Pura Julita, Radolińska Ewa, Rubik Lucja, Strychalski Mateusz). Skład 

komisji skrutacyjnej został wybrany jednogłośnie.  



c) Rada przystąpiła do głosowania tajnego. Przewodniczący komisji Skrutacyjnej – 

Sebastian Olczyk poinformował o zasadach głosowania. Komisja Skrutacyjna 

wyczytywała kolejno alfabetycznie radnych, którym wydawano kartę do 

głosowania, a następnie wrzucano do urny. Komisja Skrutacyjna dokonała 

przeliczenia głosów.  Przewodniczący komisji skrutacyjnej Olczyk Sebastian 

odczytał protokół komisji w sprawie wyboru ławników (załącznik nr 4). W 

głosowaniu tajnym udział wzięło 14 radnych. Kandydatki na ławników  Pani Bańcer 

Aneta Magdalena oraz Pani Teresa Gwiaździńska otrzymały po 14 głosów „za”. 

d) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do 

Sądu Rejonowego we Włoszczowie na kadencję 2020-2023. Uchwała otrzymała Nr 

VIII/52/2019 i stanowi załącznik nr 5 do protokółu. 

Ad. 6.  Rada przystąpiła do przedstawienia projektów uchwał, dyskusji nad projektami uchwał oraz 

głosowania nad uchwałami w następujących sprawach: 

 1) Pani Sekretarz  Bożena Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr IV/12/2019 Rady Gminy Kluczewsko z dnia 29 marca 2019 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Włoszczowskiego. Pomoc finansowa dla Powiatu 

Włoszczowskiego na sesji w dniu 29 czerwca 2019 roku w wysokości 530.599,46 zł  była  

zmieniona na kwotę dofinansowania ze strony gminy na kwotę  320.804,00 zł. a teraz ze 

względu na zwiększone koszty budowy zjazdów na posesje proponuje się na kwotę 341.164 zł. 

Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy wyrazili pozytywną opinię do projektu uchwały. 

W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr IV/12/2019 Rady Gminy 

Kluczewsko z dnia 29 marca 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Włoszczowskiego - udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr VIII/53/2019 i stanowi załącznik nr 6.  

2) Pani Sekretarz  Bożena Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie zasad 

wynagradzania nauczycieli, ustalania regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki 

pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia.  Zgodnie z art. 30 ust. 6 pkt 1 i 2 

ustawy Karta Nauczyciela organ prowadzący określa dla nauczycieli w drodze regulaminu: 

wysokość stawek dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego 

i za warunki pracy oraz szczegółowe warunki przyznawania tych dodatków, oraz szczegółowe 

warunki obliczania i wypłacania za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 

Stosownie do art. 18 ust.2 pkt 15 ustawy o samorządzie gminnym oraz art. 91 d ustawy Karta 

Nauczyciela, kompetencje organu prowadzącego wykonuje w zakresie przedmiotowym 

objętym niniejszą uchwałą rada gminy. Projekt uchwały został uzgodniony przez Związek 

Nauczycielstwa Polskiego.   

Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy wyrazili pozytywną opinię do projektu uchwały. 

W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zasad wynagradzania nauczycieli, ustalania 

regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 

dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników 

wynagrodzenia - udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr VIII/54/2019 i stanowi załącznik nr 7.  

 3) Pani Sekretarz  Bożena Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli przedszkoli i innych 

placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Kluczewsko. Zgodnie 

z nowelizacją przepisów oświatowych i przyznania organowi prowadzącemu przedszkola 

kompetencji do określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i młodsze, organ prowadzący na podstawie 

art. 42 ust. 7 pkt 3 lit. c określa tygodniowy obowiązkowy wymiar zajęć nauczycieli przedszkoli 



i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci 

młodsze, z tym że wymiar ten nie może przekraczać 25 godzin. W związku z powyższym od 

dnia 1 września 2019 roku pensum nauczycieli pracujących w grupie mieszanej z dziećmi 6-

letnimi i młodszymi w przedszkolach oraz oddziale przedszkolnym w szkole podstawowej, dla 

których gmina Kluczewsko jest organem prowadzącym ustala się wymiarze 25 godzin 

tygodniowo obowiązkowych zajęć dydaktycznych, wychowawczych, opiekuńczych. 

Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy wyrazili pozytywną opinię do projektu uchwały. 

W głosowaniu nad uchwałą w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami 

obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Kluczewsko - udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr VIII/55/2019 i 

stanowi załącznik nr 8.  

4) Pani Sekretarz  Bożena Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania 

Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kluczewsku. Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Kluczewsku jako budżetowa jednostka organizacyjna Gminy Kluczewsko działa 

na podstawie statutu określającego w szczególności jej nazwę, siedzibę i przedmiot 

działalności, w tym działalności podstawowej. Dotychczasowy Statut Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Kluczewsku został uchwalony uchwałą Nr V/8/2011 Rady Gminy 

Kluczewsko z dnia 5 marca 2011 roku  w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej.  Duża ilość zmian w przepisach prawa  spowodowała konieczność nadania 

nowego statutu, w celu szczegółowego określenia aktualnego przedmiotu działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kluczewsku. 

Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy wyrazili pozytywną opinię do projektu uchwały. 

W głosowaniu nad uchwałą w sprawie nadania Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Kluczewsku - udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 

radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr VIII/56/2019 i stanowi załącznik 

nr 9.  

5) Pani Sekretarz  Bożena Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie  upoważnienia 

Kierownika  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej do załatwiania indywidualnych spraw z 

zakresu administracji publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego W zw. 

z art. 5d i 5 f ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 1997r. –  Prawo energetyczne - odbiorcy 

wrażliwemu energii elektrycznej przysługuje zryczałtowany dodatek energetyczny. 

Wymieniony dodatek energetyczny przyznaje wójt, burmistrz lub prezydent miasta, w drodze 

decyzji, na wniosek odbiorcy wrażliwego energii elektrycznej. Ze względów organizacyjnych, 

zwłaszcza w związku z tym, że Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Kluczewsku wykonuje 

zadania z zakresu przyznawania dodatków mieszkaniowych, uzasadnione jest przekazanie 

kompetencji do załatwiania spraw z zakresu przyznawania dodatków energetycznych 

Kierownikowi GOPS w Kluczewsku. 

Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy wyrazili pozytywną opinię do projektu uchwały. 

W głosowaniu nad uchwałą w sprawie  upoważnienia Kierownika  Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej 

dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego udział wzięło 14 radnych.  Za 

podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała 

Nr VIII/57/2019 i stanowi załącznik nr 10.  

6) Pani Sekretarz  Bożena Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. Delegację do podjęcia uchwały stanowi art. 

5d ust. 2 ustawy z dnia 10 kwietnia 1997 r. – Prawo energetyczne, zgodnie z którym rada gminy 

określa w drodze uchwały wzór wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. Obowiązek 

określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego przez gminy został wprowadzony 



na mocy ustawy z dnia 21 lutego 2019 r. o zmianie niektórych ustaw w związku z zapewnieniem 

stosowania rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) z dnia 27 kwietnia 2016 r. 

w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w 

sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy  opublikowanej w 

Dzienniku Ustaw w dniu 19 kwietnia 2019 r., wchodzącej w życie po upływie 14 dni od 

ogłoszenia.  Zaprojektowany wzór wniosku zawiera elementy niezbędne do potrzeb wypłaty 

dodatku energetycznego. Przygotowana uchwała ma charakter aktu prawa miejscowego i 

wymaga publikacji w wojewódzkim dzienniku urzędowym.   Pomoc w formie zryczałtowanego 

dodatku energetycznego została wprowadzona od 1 stycznia 2014 r. na mocy ustawy – Prawo 

energetyczne. Wypłata dodatku energetycznego należy do zadań z zakresu administracji 

rządowej wykonywanych przez gminy. Na realizację przedmiotowego zadania gminy 

otrzymują dotację celową z budżetu państwa. Dodatek energetyczny wypłaca się odbiorcy 

wrażliwemu energii elektrycznej (tj. osobie, której przyznano dodatek mieszkaniowy w 

rozumieniu ustawy o dodatkach mieszkaniowych, będącej jednocześnie stroną umowy 

kompleksowej lub umowy sprzedaży energii elektrycznej zawartej z przedsiębiorstwem 

energetycznym, zamieszkującą w miejscu dostarczania energii elektrycznej). Wysokość 

zryczałtowanego dodatku energetycznego obwieszczana jest w Dzienniku Urzędowym 

Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski” przez Ministra Energii w terminie do dnia 30 

kwietnia każdego roku, na kolejne 12 miesięcy. Do 30 kwietnia 2019 r. wysokość dodatku 

energetycznego wynosiła 11,35 zł miesięcznie - dla gospodarstw prowadzonych przez osobę 

samotną, 15,77 zł miesięcznie - dla gospodarstw składających się z 2 do 4 osób, 18,92 zł 

miesięcznie - dla gospodarstw składających się z co najmniej 5 osób. Od 1 maja 2019 r. dodatek 

energetyczny wynosił będzie 11,37 zł - dla gospodarstw prowadzonych przez osobę samotną, 

15,80 zł - dla gospodarstw składających się z 2 do 4 osób, 18,96 zł - dla gospodarstw 

składających się z co najmniej 5 osób. Dodatek energetyczny wypłaca się z góry do dnia 10 

każdego miesiąca,  z wyjątkiem miesiąca stycznia, w którym dodatek wypłaca się do dnia 30 

stycznia. Zasady przyznawania i wypłaty dodatku energetycznego wynikają z ustawy – Prawo 

energetyczne.  Realizacją zadania w gminie zajmuje się Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. 

Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy wyrazili pozytywną opinię do projektu uchwały. 

W głosowaniu nad uchwałą w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 

energetycznego - udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr VIII/58/2019 i stanowi załącznik nr 11.  

7) Pani Sekretarz  Bożena Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie trybu i 

sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego do Spraw 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

Na podstawie art. 6 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy w 

rodzinie, zadaniem samorządu jest tworzenie gminnego systemu przeciwdziałania przemocy w 

rodzinie, w tym tworzenie zespołów interdyscyplinarnych.    Kilkuletni okres funkcjonowania 

Zespołu Interdyscyplinarnego do Spraw Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie, wykazał 

potrzebę zmiany w organizacji działania Zespołu  z dostosowaniem do aktualnych potrzeb 

działania w środowisku lokalnym i zgodnym z obowiązującymi rozwiązaniami prawnymi.  

Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy wyrazili pozytywną opinię do projektu uchwały. 

W głosowaniu nad uchwałą w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego do Spraw Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

szczegółowych warunków jego funkcjonowania - udział wzięło 14 radnych.  Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr 

VIII/59/2019 i stanowi załącznik nr 12.  

8) Pani Skarbnik Justyna Bugała-Piotrowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie  

zmian w budżecie gminy na 2019 rok.  

Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy wyrazili pozytywną opinię do projektu uchwały. 



W głosowaniu nad uchwałą w sprawie  zmian w budżecie gminy udział wzięło 14 

radnych.  Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, 

otrzymała Nr VIII/60/2019 i stanowi załącznik nr 13.  

Ad. 7. Przewodniczący Rady Mateusz Strychalski udzielił głosu Wójtowi Gminy Rafałowi 

Pałce, który przedstawił  informację z działalności od ostatniej sesji Rady Gminy, na której 

prezentowana była informacja tj.  od dnia  28 czerwca 2019 roku (załącznik nr 14). Informacja 

została przyjęta jednogłośnie. 

Ad. 8. Przewodniczący Rady Mateusz Strychalski udzielił głosu Wójtowi Gminy – Rafałowi 

Pałce, który przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze  2019 roku.  

(załącznik Nr 15).  Dochody zostały wykonane  w kwocie 12.268.794,78 zł na plan 

26.687.168,71 zł co stanowi 45,97 % planu.  Wydatki zostały wykonane w kwocie 

12.449.674,99 zł na plan 31.743.105,95 tj. 46,40 % planu.  Na podstawie wykonania dochodów 

i wydatków odnotowano  deficyt w wysokości 180.880,21 zł. Na dzień 30 czerwca gmina 

posiada zadłużenie z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w kwocie 864.986,93 zł. Stan 

wymagalnych i niezapłaconych gminie należności budżetowych wynosi 1.045.449,01. 

Inwestycje zaplanowane  na 2019 rok są w trakcie realizacji zgodnie z zaplanowanym 

harmonogramem.    

Dokonana analiza wykonania budżetu za I półrocze 2019 roku  nie budzi zastrzeżeń co 

do realności wykonania całego zaplanowanego budżetu.  

Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Skarbnik Justynie Bugała-Piotrowskiej, która 

poinformowała, że sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2019 roku zostały 

przesłane do  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach celem zaopiniowania. W  związku 

z powyższym Pani Skarbnik odczytała Uchwałę  Nr 115/2019 IV Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach (załącznik Nr 16) , gdzie na posiedzeniu w dniu 

23 września  2019 roku pozytywnie zaopiniowano przedłożoną informację o przebiegu 

wykonania budżetu gminy Kluczewsko za I półrocze 2019 roku. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę. Przewodniczący Rady z ważnych 

przyczyn osobistych opuścił obrady sesji, a dalsze jej prowadzenie przekazał 

Wiceprzewodniczącej Rady Pani Bożenie Ławińskiej.  

Po 10 minutach wznowiono obrady.  

Ad. 9. Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Ławińska udzieliła głosu Zastępcy Komendanta 

Komendy Powiatowej Policji we Włoszczowie Panu Markowi Gajowi, który przedstawił 

informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Kluczewsko za 

2018 rok (załącznik nr 17).  

Gmina Kluczewsko jest jedną z 6 gmin znajdującą się w rejonie działania Komendy 

Powiatowej Policji we Włoszczowie. W 2018 roku na terenie Gminy Kluczewsko nastąpił 

wzrost przestępstw w stosunku do roku 2017. Ogólnie zaistniało 54 przestępstwa, z których 

wykrytych zostało 49 co stanowi poziom wykrywalności 90,74 %, w tym 25 przestępstwa 

kryminalne, z których wykryto 21, 10 przestępstw gospodarczych,  stwierdzono 4 przestępstwa 

z ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii. Doszło do 16 zdarzeń drogowych, w tym do 1 

wypadków i 15 kolizji, gdzie jedna osoba została ranna nikt nie zginął.  Nietrzeźwość 

kierujących stanowi jedną z przyczyn zagrożeń bezpieczeństwa w ruchu drogowym. W 2018 

roku zatrzymano 26  kierujących w stanie nietrzeźwości oraz w stanie po spożyciu alkoholu.  

Na terenie gminy Kluczewsko policjanci z Komendy Powiatowej Policji z Włoszczowy 

przeprowadzili łącznie 430 interwencji, z czego 57 to interwencje domowe, a 12 interwencji 

zostało zakończonych sporządzeniem Niebieskiej Karty dotyczącej przemocy w rodzinie. 

W roku 2018 mieszkańcy Gminy Kluczewsko w aplikacji Krajowej Mapy Zagrożeń 

Bezpieczeństwa nanieśli 34 zagrożenia, przy czym 14 dotyczyło przekroczenia dozwolonej 

prędkości, a 10 zgłoszeń dotyczących spożywania alkoholu w miejscu niedozwolonym.  



Zadania dzielnicowego wykonuje Rafał Tomczyk, który przyjmuje interesantów w 

każdą środę w godzinach od 10.30 do 11.30 w budynku UG w Kluczewsku. Teren Gminy 

każdego dnia objęty jest służbą patrolową.  Przyjęte rozwiązania w zakresie organizacji służby 

patrolowej należy uznać za adekwatne do występujących zagrożeń.  

Podsumowując należy stwierdzić, że stan bezpieczeństwa i porządku publicznego na 

terenie Gminy Kluczewsko w 2018 roku dzięki działaniom podejmowanym przez 

funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Policji we Włoszczowie był na dobrym poziomie. 

Należy dodać, że osiągnięte dobre wyniki zostały uzyskane dzięki aktywnej pomocy udzielanej 

przez Władze Samorządowe Gminy Kluczewsko.  

Ad. 10. Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Ławińska udzieliła głosu Komendantowi 

Gminnemu OSP Dariuszowi Ławińskiemu, który przedstawił informację na temat stanu 

bezpieczeństwa p.pożarowego na terenie gminy Kluczewsko za 2018 roku (załącznik nr 18).  

W roku 2018 jednostki z terenu gminy wyjeżdżały ogółem 67 razy do różnego rodzaju zdarzeń, 

z czego 50 razy na teren naszej gminy i 17 razy poza jej obszar.  W akcjach uczestniczyło 340 

strażaków. OSP Kluczewsko oraz jednostka OSP Dobromierz są w krajowym systemie 

ratowniczo-gaśniczym, i to one wraz z Państwową Strażą Pożarną we Włoszczowie, 

zapewniają ochronę p.pożarową Gminy Kluczewsko. Pozostałe 8 jednostek są  jednostkami 

pomocniczymi. Jednostki OSP zrzeszają 515 członków w tym 52 kobiety. Problemem, z 

którym od lat borykają się jednostki OSP jest brak strażaków gotowych do wyjazdów, 

szczególnie w godzinach dopołudniowych, ze względu na to że większość z nich pracuje poza 

terenem swoich  jednostek. Problemem jest również, że wyszkoleni aktywni strażacy 

wyjeżdżają do pracy za granicą, a młodzież jest coraz mniej zainteresowana wstępowaniem w 

szeregi OSP.  

 Na zakończenie sprawozdania Komendant złożył podziękowanie druhom strażakom za  

udział i zaangażowanie w akcjach ratowniczo-gaśniczych. Złożył również podziękowania 

Władzom Gminy: Wysokiej Radzie oraz Panu Wójtowi, wszystkim sołtysom oraz radom 

sołeckim, które przekazały swoje fundusze na zakupy dla straży pożarnych, oraz za wsparcie 

na każdym odcinku działalności statutowej. Komendant skierował również podziękowania dla  

Komendy Powiatowej PSP we Włoszczowie dla Zarządu Gminnego OSP oraz wszystkim, 

którzy wspierali działalność strażaków z terenu gminy Kluczewsko.   

Podsumowując należy stwierdzić, że zabezpieczenie przeciwpożarowe terenu Gminy 

Kluczewsko w 2018 roku było  prawidłowe. 

Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Ławińska powiedziała, że na posiedzeniu komisji 

dokonano oceny bezpieczeństwa publicznego oraz oceny bezpieczeństwa p.poż na terenie 

Gminy Kluczewsko w 2018 roku, gdzie komisje pozytywnie oceniły bezpieczeństwo publiczne 

i p.poż za 2018 rok.  

Ad. 11. Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Ławińska udzieliła głosu Dyrektorom Zespołów 

Przedszkolno-Szkolnych w celu przedstawienia sprawozdań z działalności szkół za rok szkolny 

2018/2019 oraz informacji na temat  przygotowania szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 

2019/2020.  Jako pierwsza sprawozdanie przedstawiła Dyrektor Zespołu Przedszkolno-Szkolnego 

w  Kluczewsku Pani Irena Orzechowska (załącznik nr 19).  Jako drugi informację przedstawił 

Dyrektor Zespołu Przedszkolno-Szkolnego w Dobromierzu Pan Robert Dzierzgwa (załącznik nr 

20), a następnie Dyrektor Zespołu Przedszkolno-Szkolnego w Komornikach  Pani Anna Litwin 

(załącznik nr 21).  

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Barański stwierdził, że na posiedzeniu komisji szczegółowo 

omawiano tematy o działalności szkół na terenie Gminy Kluczewsko. Niepokojącym jest spadek 

ilości uczniów w szkołach. Komisje dokonały oględzin realizowanych inwestycji w terenie oraz 

placówek szkolnych. Komisje stwierdziły, że szkoły są dobrze przygotowane do nowego roku 

szkolnego 2019/2020.  

 



      Ad. 12. W wolnych wnioskach i informacjach głos zabrali: 

Sołtys wsi Komparzów Pani Renata Pikulska w imieniu mieszkańców sołectwa wyraziła 

niezadowolenie z wykonanego remontu drogi do miejscowości Dąbrowy. Kamień, który został 

nawieziony jest go za mało a po drugie nadaje się na drogę dojazdową do pól a nie do 

zabudowań. Pani sołtys zwróciła się do Dyrektora KUZG, że  przy zbiórce odpadów 

wielkogabarytowych nie zostały odebrane wystawione przez mieszkańca fotele samochodowe. 

Pani sołtys zwróciła się również do radnej powiatowej Pani Ireny Orzechowskiej o wykoszenie 

poboczy przy drodze powiatowej Komaprzów – Kurzelów.  

Do przedstawionych  wypowiedzi  ustosunkował się Wójt Gminy Rafał Pałka. 

Odnośnie remontu drogi Komparzów – Dąbrowy, to remont nie jest jeszcze zakończony i jest 

w trakcie realizacji, więc ocenić będzie można dopiero wówczas jak prace remontowe będą 

zakończone.   

Dyrektor KUZG wyjaśnił, że są ustalone zasady odbioru odpadów wielkogabarytowych, a 

wspomniane odpady są odpadami komunalnymi.  

Ad. 13. W związku z wyczerpaniem tematów Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Ławińska 

ogłosiła zakończenie sesji w dniu 27 września 2019  roku. Zakończenie sesji nastąpiło o 

godzinie 1220.  

 Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

PROTOKOLANT:             PRZEWODNICZĄCY RADY: 

                                                       WICEPRZEWODNICZĄCA RADY: 

 

 

 

 

 


